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Klimatlöften 2024-2026 för Bollebygds kommun  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen beslutar att för perioden 2024-2026 anta följande klimatlöften:  
 
1. Vi har en årlig uppföljning av klimatarbetet.  
7. Vi fokuserar på företagens klimatomställning i miljötillsyn.  
8. Vi arbetar aktivt med vår energiplan.  
9. Vi arbetar strategiskt med att minska klimatpåverkan genom upphandling. 
12. Vi säkrar att planering och byggande bidrar till ett transporteffektivt samhälle. 
13. Vi utvecklar gaturum för ökad tillgång och attraktivitet.  
14. Vi arbetar med klimatstyrande parkering.  
16. Våra nya personbilar körs på förnybar el, biogas eller vätgas.  
17. Vi ställer krav i upphandling för transportdelen i nya avtal  
20. Vi arbetar med hållbart resande för våra anställda. 
21. Vi minskar matsvinnet i offentliga måltider och når mål.  
22. Vi minskar klimatavtrycket från offentliga måltider och når mål.  
23. Vi ökar livslängden på elektronik och möjliggör cirkulära flöden.  
25. Vi använder cirkulära möbler. 
 

Ärendet 
Bollebygds kommun har tidigare undertecknat och ställt sig bakom Klimat 2030, vilket innebär 
att kommunen står bakom det regionala klimatmålet om att vara en fossiloberoende region och 
att växthusgaserna ska minska med 80 procent från 1990 års nivå till år 2030. 
  
Kommunernas klimatlöften är en satsning inom kraftsamlingen Klimat 2030 – Västra Götaland 
ställer om som drivs av Västra Götalandsregionen och Länsstyrelsen Västra 
Götaland. Kommunerna har en strategiskt viktig roll för att klimatmålen ska nås. Kommunernas 
klimatlöften består av 30 konkreta åtgärder där kommunen har rådighet, som är beprövade och 
som kan ge stor utsläppsminskning. 
  
Klimat 2030 vill bidra till att kommunerna kan öka tempot genom att anta löften och få stöd i 
genomförandet. Under kommande år arrangeras kunskapshöjande insatser kring alla löften. 
Samordnarna inom Klimat 2030:s fokusområden kommer ge expertstöd, stöttning och 
möjliggöra erfarenhetsutbyte. Genom satsningen sprids goda exempel, både från Västra 
Götalandsregionen och från andra delar av Sverige, vilket kan spara tid och resurser för 
kommunerna och underlätta arbetet. 
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Klimat 2030 stöttar kommunerna i genomförandet av klimatlöftena genom samordnarna och 
andra nyckelpersoner men ett flertal av åtgärderna kommer kräva att resurser avsätts. 
  
I ärendets handläggning har dialog förts mellan kommunstyrelseförvaltningen och 
samhällsbyggnadsförvaltningen. Ärendet har även tagits upp för diskussion vid 
kommunledningsgruppens möten vid två tillfällen. 
  
Kommunstyrelseförvaltningen gör följande bedömning (med motivering) till varför följande 14 
klimatlöften föreslås att antas: 
1. Vi har en årlig uppföljning av klimatarbetet. 
Att ha en rutin för att följa upp hur det går med klimatarbetet och hur utvecklingen för utsläppen 
ser ut är en grund för att kunna nå klimatmålen. Genom att följa utvecklingen vet man hur man 
ligger till och vilka insatser som behöver stärkas. Klimat 2030 kommer tillhandahålla 
utsläppsstatistik och analyser som kan användas i uppföljningsarbetet.  
 
7. Vi fokuserar på företagens klimatomställning i miljötillsyn. 
Miljöenheten har gjort bedömningen att fokusera på energi och klimat vid miljötillsynen under 
perioden. 
 
8. Vi arbetar aktivt med vår energiplan. 
Att ta fram en ny energiplan bör prioriteras då det är ett lagkrav att ha en uppdaterad energiplan 
som omfattar lokal produktion, tillförsel, distribution och användning av energi. Energiplanen är 
ett viktigt underlag för den fysiska planeringen och i den nya planeringsstrategin kommer även 
föreslås att en ny energiplan tas fram. Det pågår även arbete inom Boråsregionen, 
Sjuhärads kommunalförbund kring energiplanering och flera av medlemskommunerna är i 
uppstarten med att ta fram nya energiplaner. Det är fördelaktigt om Bollebygds kommun kan 
samarbeta med de andra kommunerna i framtagandet av ny energiplan. Att ta fram en ny 
energiplan är ett omfattande arbete som kommer kräva att resurser avsätts för arbetet.  
 
9. Vi arbetar strategiskt med att minska klimatpåverkan genom upphandling. 
Att arbeta strategiskt med att analysera kommande upphandlingars klimatpåverkan och ställa 
hållbarhetskrav kan leda till en stor minskning av utsläppen kopplade till upphandling och inköp. 
12. Vi säkrar att planering och byggande bidrar till ett transporteffektivt samhälle. 
Samhällsbyggnadsförvaltningen arbetar kontinuerligt med detta och kommer fortsätta göra det 
under kommande år. 
 
13. Vi utvecklar gaturum för ökad tillgång och attraktivitet. 
Samhällsbyggnadsförvaltningen arbetar kontinuerligt med detta och kommer fortsätta göra det 
under kommande år. 
 
14. Vi arbetar med klimatstyrande parkering. 
En översyn av befintlig p-norm genomförs under 2023 och till följd av det arbetet kan åtgärder 
för en mer klimatstyrande parkering, ex flexibla p-tal, bli aktuella under kommande år. 
 
16. Våra nya personbilar körs på förnybar el, biogas eller vätgas. 
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Arbete pågår och de fossildrivna bilarna kommer bytas ut allteftersom. I undantagsfall kan intern 
dispens ges för andra personbilar, om detta krävs för att kunna utföra verksamheternas arbete. 
Om det finns behov av laddhybrider ska verksamheterna sträva efter att köra dessa på el i så stor 
utsträckning det går.  
  
17. Vi ställer krav i upphandling för transportdelen i nya avtal. 
För att uppfylla det nya EU-direktivet (Clean Vehicle Directive) som kräver att en viss andel 
fordon i nya upphandlingar är så kallade rena fordon, måste kommunen börja ställa krav för 
transportdelen i kommande upphandlingar.  
  
20. Vi arbetar med hållbart resande för våra anställda. 
Kommunen uppfyller redan klimatlöftet då alla anställda erbjuds att köpa årskort på Västtrafik 
med löneavdrag. 
  
21. Vi minskar matsvinnet i offentliga måltider och når mål. 
Måltidsenheten arbetar redan aktivt med att minska matsvinn i verksamheten och kommer 
fortsätta arbeta för att nå de uppsatta målen. Att minska matsvinnet är även ett av målen i den 
regionala avfallsplanen. 
  
22. Vi minskar klimatavtrycket från offentliga måltider och når mål. 
Måltidsenheten planerar att arbeta för att nå målet under klimatlöftesperioden. 
  
23. Vi ökar livslängden på elektronik och möjliggör cirkulära flöden. 
Kommunen arbetar redan för att öka livslängden på elektronik och kommer fortsätta det arbetet 
under perioden. Detta är även ett av målen i den regionala avfallsplanen. 
 
25. Vi använder cirkulära möbler. 
Att cirkulera möbler internt ingår i ett av målområdena i den regionala avfallsplanen. Att starta 
upp ett internt återbruk av möbler kommer kräva extra resurser men medför även meningsfulla 
arbetsuppgifter och eventuella besparingar på sikt i form av minskad budget för nyinköp av 
möbler. En samordnare för projektet behövs då det innefattar alltifrån inventering av befintliga 
möbler, lagerhållning, enklare reparationer/uppfräschning, fotografering, beskrivning, inlägg på 
app/hemsida till transporter. Det finns många goda exempel att ta efter, ex Härryda och 
Trollhättan. Den nämnd som ska ansvara för cirkulära möbler behöver ta fram underlag för en 
eventuell budgetförstärkning. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att för perioden 2024-2026 anta följande klimatlöften:  
 
1. Vi har en årlig uppföljning av klimatarbetet.  
7. Vi fokuserar på företagens klimatomställning i miljötillsyn.  
8. Vi arbetar aktivt med vår energiplan.  
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9. Vi arbetar strategiskt med att minska klimatpåverkan genom upphandling. 
12. Vi säkrar att planering och byggande bidrar till ett transporteffektivt samhälle. 
13. Vi utvecklar gaturum för ökad tillgång och attraktivitet.  
14. Vi arbetar med klimatstyrande parkering.  
16. Våra nya personbilar körs på förnybar el, biogas eller vätgas.  
17. Vi ställer krav i upphandling för transportdelen i nya avtal  
20. Vi arbetar med hållbart resande för våra anställda. 
21. Vi minskar matsvinnet i offentliga måltider och når mål.  
22. Vi minskar klimatavtrycket från offentliga måltider och når mål.  
23. Vi ökar livslängden på elektronik och möjliggör cirkulära flöden.  
25. Vi använder cirkulära möbler. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 Klimatlöften 2024-2026 för Bollebygds kommun 
 Svarsformulär Kommunernas klimatlöften 2024-2026 
 30 löften och beskrivning Kommunernas klimatlöften 2024-2026 
 Inbjudan Kommunernas klimatlöften brev till kommunstyrelsen 2024-2026 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 

Paragrafen är justerad 
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